
 
  

Zápis č. 04/2024 
z řádného zasedání Akademického senátu Pedagogické fakulty UJEP 

 
Místo: CS502 
Datum a čas: 17. 4. 2024, 15:00 h 
 
 

1. PhDr. Lukáš Círus, Ph.D  
2. PhDr. Barbora Lanková, Ph.D. 
3. Mgr. Jana Pavlíková, M.A., Ph.D. 
4. Mgr. Kateřina Šteklová, Ph.D. 
5. prof. akad. mal. Mgr. Martin Velíšek, 

Ph.D. 
6. Mgr. Lucie Zušťáková 

7. Vladislav Čermák 
8. Tereza Laliková  
9. Veronika Přibíková 
10. Šimon Růžička 

 
 

 
omluveni: 

1. Bc. Lucie Lebrušková  
2. doc. Mgr. Jaroslav Říčan, Ph.D. 
3. Mgr. Zdeněk Svoboda, Ph.D. 

 
 

Vladislav Čermák a Veronika Přibíková – příchod v 15:04 
prof. akad. mal. Mgr. Martin Velíšek, Ph.D. – odchod 15:37 

 
 

 
Hosté:   
doc. PaedDr. Ladislav Bláha, Ph.D. 
PhDr. Ing. Ivan Bertl, Ph.D. 
Mgr. Jaroslava Jelínková, Ph.D. 
PhDr. Ing. Martin Černý, Msc. 
 
 
Program: 

 
1. Návrh rozpočtu PF UJEP na rok 2024 
2. Různé: 

2.1 Rekonstrukce budovy kateder 
2.2 termíny ukončení výuky v posledním roce studia  
2.3 Erasmus – dr. Jelínková  
2.4 Reprezentace AS PF na setkání zástupců AS v Liberci 

 
Schválení programu zasedání  
hlasování: 8 pro – 0 proti – 0 zdržel(a) se hlasování, schváleno 
  



 
 
0. Autorizování zápisů z předchozích zasedání a hlasování per rollam + kontrola plnění 
usnesení AS PF UJEP 
 
Usnesení 0: 
AS PF UJEP schvaluje Zápis č. 03/2024 z řádného zasedání Akademického senátu 
Pedagogické fakulty UJEP, konaného dne 20. 3. 2024, v předložené verzi. 
 
hlasování:  8 pro – 0  proti – 0 zdržel(a) se hlasování, schváleno 
 
 
Kontrola usnesení AS PF UJEP 
Projednat harmonogram – viz bod 2.2  
Z minulých usnesení AS PF UJEP nevyplývají žádné další nesplněné úkoly. 
 
 
 

 
1. Návrh rozpočtu PF UJEP na rok 2024 
Doc. PaedDr. Ladislav Bláha, Ph.D., děkan PF UJEP, na základě § 27 odst. 1 písm. c) zákona 
č. 111/1998 Sb., o vysokých školách a o změně a doplnění dalších zákonů, předkládá 
Akademickému senátu PF UJEP ke schválení návrh Rozpočtu provozních prostředků PF 
UJEP na rok 2024. 
 
komentář: 
dr. Bertl:  

 pozitivní kapitola 16 – čerpání prostředků pro interní granty a krytí mezd 
akademických pracovníků 

 CCV jako výhoda pedagogické fakulty – rezerva 10+3 milionu; CCV reprezentuje PF 
na veřejnosti, občanům poskytuje příležitost ke získávání dalších kvalifikací 

 změna stipendií doktorandů – podle předpisů MŠMT 
 černě tištěné hodnoty v tabulce představují reálné výdaje za rok 2023 
 červené hodnoty jsou kritické, počítá se s nejhorší možnou variantou  
 investiční fond pedagogické fakulty je nutné zachovat pro pokrytí nákladů na 

rekonstrukci budovy kateder. 
 

otázky Ekonomické komise a odpovědi: 

 Jak se v rozpočtu projeví realizace rekonstrukce budovy kateder? – hrazení vícená-
kladů stavby, pronájem budov, kde jsou dočasně umístěné katedry, údržba. 

 Jak se v rozpočtu projeví růst zaručených mezd? – rozpočet ze zákona odráží všechny 
vládní předpisy. 

 Jakým způsobem fakulta přistupuje k vysokým nákladům na poštovné? – Způsob do-
ručení vyrozumění o výsledku přijímacího řízení je stanoven zákonem, v letošním 
roce bude rozhodnutí o přijetí primárně zasíláno emailem, pouze rozhodnutí o nepřijetí 
budou doručována písemně prostřednictvím České pošty. 



 
 Jaký je výhled k udržení přínosů CCV do rozpočtu fakulty? – uvedený odhad pro rok 

2024 se jeví jako reálný, vedení vyzvalo akademické pracovníky ke spolupráci s CCV. 
 U investic se bude i dále postupovat samostatnými návrhy na čerpání? – Ano. 
 Z čeho konkrétně vychází výrazný nárůst cen energií? – Uvedené částky jsou odhado-

vaná maxima, k jejichž dočerpání pravděpodobně nedojde, ale představují nutnou re-
zervu pro případ nepředvídatelných okolností; např. náklady na teplo jsou závislé na 
počasí v zimních měsících. 

 
 
Vyjádření Ekonomické komise: Viz příloha 1. 
– Ekonomická komise doporučuje schválení navrženého rozpočtu. 
 
děkan doc. Bláha:  
– zvýšení minimální mzdy pokryjí rezervy  
– do příštího roku garance projektu P 
 
 
Usnesení 1: 
Akademický senát PF UJEP na základě § 27 odst. 1 písm. c) zákona č. 111/1998 Sb., o 
vysokých školách a o změně a doplnění dalších zákonů, projednal a schvaluje návrh Rozpočtu 
provozních prostředků PF UJEP na rok 2024 v předloženém znění. 
 
hlasování: 10 pro – 0 proti – 0 zdržel(a) se hlasování, schváleno   
 
 

2. Různé 
2.1 Rekonstrukce budovy kateder 

dr. Bertl: rekonstrukce zdárně postupuje 
– dodavatelská firma avizovala zpoždění cca 1 měsíc (chyby v projektu, skluz dílčí 
dokumentace) – zpoždění nemusí nutně nastat, existuje časová rezerva 
– dokumentace řeší pouze hlavní stavební prvky – v průběhu stavby se dopracovává dílčí 
dokumentace (např. rozvody vody, elektřiny, retenční nádrže, …) 
– pro případ zpoždění jsou ve smlouvě definovány sankce 
– investiční zdroje plní roli rezervy pro vývoj cen 
– aula: vyřešeno zřízení přístupu a míst pro invalidy 
– v průběhu rekonstrukce se zachová keramická dílna a datové centrum Krajské zdravotní  
– pro splachování toalet se bude využívat dešťová voda 
 
 
2.2 K přípravě harmonogramu následujícího AR: 

 dr. Pavlíková: Chybí jasné stanovení rozmezí zkouškového období pro poslední 
ročníky 
– Ukončení výuky stejný termín jako odevzdání přihlášek – STAG musí být uzavřený 
před odevzdáním přihlášek. 
 
dr. Černý:  stanovení zkouškového období nepodléhá PF, ale rektorátu – stanovuje 
prorektorka UJEP, proto nemůže být pro poslední ročníky není zvlášť vymezeno 
v harmonogramu fakult 



 
– Přihlášky se netýkají pouze studentů, kteří mají výuku, ale všech, kteří chtějí 
k závěrečné zkoušce. 
– tento model přetrvává na fakultě/univerzitě již dlouho a funguje 
– ukončení předmětů komplikují praxe – zkracují tím samotnou výuku 
– harmonogram je vždy před schválením konzultován s katedrami 
– problém je v kombinaci více vlivů, studenty i akademiky je třeba přesně informovat  
– apelovat na pedagogy, aby studentům objasnili na začátku ak. roku konkrétní dopad 
formulací v harmonogramu, zlepšit komunikaci kateder se studenty 

 
 

2.3 Erasmus+ – proděkanka dr. Jelínková 
 
dr. Jelínková: minulý rok 20 studentů vyjelo do zahraničí, 60 přijato ze zahraničí 
– letos 36 studentů přihlášených k výjezdu 
– Nově sdílený manuál na stránkách https://www.ujep.cz/cs/erasmus – jak, kdy se 
přihlásit a co udělat a odevzdat, koordinováno s harmonogramem výjezdů. 
– uzavřeno výběrové řízení  
– žádost o navýšení dotací na výjezdy 
 
V. Přibíková: Zvýší se kritéria pro výběrové řízení? 
 
dr. Jelínková: ano, hodnotí se studentská aktivita, studijní výsledky, předchozí účast na 
Erasmu a další okolnosti. 
– rektorát má zájem o studentské výjezdy, proto se jich snaží umožnit co nejvíce. 
– 5 studentů doporučených fakultou má výjezd garantovaný  
– propagace funguje – studenti jsou aktivnější, pozitivní ohlasy 
 

2.4 Reprezentace AS PF na setkání zástupců AS pedagogických fakult ČR, které se 
koná na Technické univerzitě v Liberci v pondělí 3. 6. 2024 od 10h  
– za AS PF UJEP se zúčastní Dr. Šteklová a T. Laliková (kontaktují organizátory 
přímo, registrují se a domluví podrobnosti) 

 
 

 
 
Příští řádné zasedání AS PF UJEP se koná ve středu 15. května 2024 v 15:00 h v místnosti  
CS 502. 
 
 
 
 
17. dubna 2024 

Zapsala Bc. Tereza Laliková Mgr. Jana Pavlíková, M.A., Ph.D.  

 předsedkyně AS PF UJEP  
  



 
 
Příloha 1 

Stanovisko ekonomické komise k návrhu rozpočtu PF UJEP   

                                pro rok 2024 

 
- Rozpočet reflektuje celkový nárůst obligatorních nákladů (zaručené mzdy, energie, na-

kupované služby, pronájem budovy Hoření a KV). Vedení fakulty považuje za vhodné 
pokrýt případné záporné saldo z finančních zdrojů fakulty a v závěru roku 2024 jej 
případně doplnit z historicky vytvořených rezerv fakulty ve výši 3 mil. Kč a z výnosů 
z činnosti CCV PF ve výši 10 mil. Kč. Nárůst nutných nákladů PF zvládá díky zapo-
jení vlastních zdrojů fakulty (finanční rezervy a výnos z činnosti CCV), absence těchto 
prostředků by si zjevně vyžádala restrikce především ve mzdové oblasti. 
 

- Oproti roku 2023 došlo k dalšímu navýšení rozpočtové položky v kapitole energie na 
12 334 000 Kč. Dle návrhu rozpočtu je reálné očekávat pokles skutečné výše čerpání v 
průběhu zbytku finančního roku. Aktuální čerpání je závislé na teplotních podmín-
kách. Taktéž v roce 2023 byl rozpočet této kapitoly značně vysoký - 11,6 mil. Kč, sku-
tečné čerpání se však rovnalo 6,6 mil. Kč. 
 

- Další nárůst plánovaných prostředků v rozpočtu pro rok 2024 se týká položky ozna-
čené jako „spoje“. Jedná se o nutné náklady na poštovné, jejichž nárůst byl již v rámci 
předchozích zasedání AS PF UJEP řešen a bude dále projednáván. 
 

- Návrh rozpočtu zohledňuje další součást rozpočtu - fondu ,,P" - TA 03 jako přímou 
podporu odborných praxí ve výši 4,0 mil. Kč a přímou podporu mezd akademických 
pracovníků 12,7 mil. Kč. Dorovnání finančních potřeb PF v závěru roku 2024 je podle 
aktuální finanční potřeby plánováno opět z výnosů CCV PF a z rezerv fakulty. 
 

- V letošním rozpočtu se opět objevuje kapitola ,,institucionální prostředky na rozvoj 
výzkumné organizace" (TA 16). Zde je uvažováno s užitím v oblasti mezd (s odvody) 
s částkou 8,4 mil. Kč (z toho 800 tis. Kč bude tvořit zdroje pro vnitřní granty PF). Tato 
kapitola tvoří stimulační složku, ze které jsou vyplácena osobního hodnocení akade-
mických pracovníků fakulty ve vazbě na záznamy v RIV a RUV.  
 

- Stejně jako v roce 2023 jsou do rozpočtu pro rok 2024 zařazeny zdroje fondu ,,P" 
(účelová podpora platů akademických pracovníků pedagogických fakult). Celkově se 
jedná o 76,7 mil. Kč. Pro případné finanční krytí dalších odměn (nad úroveň loňského 
roku) budou užity úspory realizované v celé provozní oblasti. 
 

- Z našeho pohledu je zapojení rezerv dobrým krokem, neboť úroveň fondu provozních 
prostředků je vysoká, a ačkoli se počítá s rostoucími náklady na rekonstrukci (včetně 
spoluúčasti) budovy kateder, je třeba v souladu s inflačním očekáváním vnímat také po-
třeby nárůstu cen energií a zvyšující se tlak zaměstnanců na zvyšování mezd.          
 



 
- Návrh rozpočtu považujeme za racionálně sestavenou finanční koncepci. Návrh roz-

počtu PF UJEP pro rok 2024 se jeví jako vyrovnaný, zohledňuje nezbytné požadavky 
při stávající výši dotace a také vhodným způsobem zapojuje rezervy a další zdroje. Na-
vržený rozpočet se jeví jako vhodný k přijetí. Z tohoto důvodu považuje EK AS před-
loženou verzi za konečnou a doporučuje ji členům AS PF ke schválení.  

K projednání v plénu AS PF UJEP dne 17.4.2024 předkládáme následující otázky:  

 Jak se v rozpočtu projeví realizace rekonstrukce budovy kateder? 
 Jak se v rozpočtu projeví růst zaručených mezd? 
 Jakým způsobem fakulta přistupuje k vysokým nákladům na poštovné? 
 Jaký je výhled k udržení přínosů CCV do rozpočtu fakulty? 
 U investic se bude i dále postupovat samostatnými návrhy na čerpání? 
 Z čeho konkrétně vychází výrazný nárůst cen energií? 

 

Za EK AS PF UJEP předsedkyně Mgr. Kateřina Šteklová, Ph.D. 

 

 


